



## Festival „Rockaue“, Bonn

41 Bands und Solokünstler begeisterten 20.000 Besucher bei der „Rockaue“-Premiere in Bonn. Beste Bedingungen für die Performance der Künstler schufen unter anderen 26 unserer Auszubildenden, die sich im Rahmen eines ausbildungsbegleitenden Workshops zu Teams zusammenschlossen hatten, um dieses konkrete Projekt eigenständig zu realisieren. Ihre Aufgaben: Die Materiallogistik, die technische Planung, die Abstimmung mit dem Festivalveranstalter und den Profikünstlern sowie – vor Ort in Bonn – die Umsetzung von Bühnenbau und Rigging für zwei Bühnen, inklusive deren Ausstattung mit Audio und Licht. Zudem galt es Landschafts- und Lärmschutzauflagen strikt einzuhalten. Letztere, um Anwohnern keinen Grund zur Klage zu geben. Sachverständige und die Stadt Bonn überwachten das Festival an festgelegten Messpunkten – und attestierten dem Team hiernach, einen auch in dieser Hinsicht erstklassigen Job gemacht zu haben.

## „Rockaue“ festival, Bonn

41 bands and solo artists thrilled an audience of 20,000 fans at the „Rockaue“ premiere in Bonn. 26 of our apprentices helped to create perfect conditions for the artists' performances. As part of their apprenticeship, they had attended a workshop where they joined together in teams with the aim of realising this specific project on their own initiative. Their tasks: material logistics, technical planning, coordination with the festival organiser and professional artists as well as – on site in Bonn – staging and rigging for two stages, including their equipping with audio and lighting. On top of all that, landscape and noise protection provisions had to be strictly complied with. The reason for the latter being so that local residents had no grounds for complaint. A team of experts and representatives of the City of Bonn monitored the festival at specified measuring points – and certified that, in this respect too, the team had done a first-class job.





■ **Auftraggeber:** Rockaue UG

■ **Kunde:** Rockaue UG

■ **N&M-Niederlassung:** Düsseldorf

■ **Planung:** Thomas Oberthür und Auszubildende aller N&M Standorte

■ **Location:** Rheinaue Bonn

■ **Projekt-Zeitraum:** 11. Juli 2015

■ **Gewerke:** Licht, Audio, Rigging

■ **Besonderheiten:**

- Ausbildungsergänzendes Projekt
- Spezielle Ausrichtung der Audiosysteme durch zeitgleiche Showacts auf mehreren Bühnen
- Einhaltung von Lärm- und Landschaftsschutz-Auflagen bei Auf- und Abbau

■ **Commissioned by:** Rockaue UG

■ **Client:** Rockaue UG

■ **N&M branch office:** Düsseldorf

■ **Planning:** Thomas Oberthür and apprentices from all the N&M locations

■ **Location:** Rheinaue Bonn

■ **Date of project:** 11th July 2015

■ **Services:** Lighting, audio, rigging

■ **Special features:**

- Apprentice project
- Special set-up of the audio systems to accommodate simultaneous acts on a number of stages
- Compliance with noise and landscape protection provisions during set-up and dismantling

■ **Weitere Informationen:**



■ **Further information:**

